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Z á p i s 

 
ze 17. jednání Výboru bezpečnostního Zastupitelstva Královéhradeckého kraje, 

konaného dne 08.04.2019 od 15 hodin, v zasedací místnosti Karla Poláčka 9-P1.905, 
RegioCentrum Nový pivovar, Hradec Králové 

 
 
Přítomni:  dle prezenční listiny, která je přílohou zápisu 
 
 
Program jednání: 

1. Zahájení 
2. Schválení programu, schválení hostů, volba ověřovatele zápisu 
3. Branná výchova na středních školách 
4. Aktuální informace o činnosti IZS (Policie ČR, ZZS KHK, HZS KHK)  
    a oddělení krizového řízení KÚ KHK 
5. Různé 
6. Závěr 
     

 
K bodu 1 
Zahájení  
 
17. jednání výboru bezpečnostního zahájil a řídil předseda výboru Ing. Jan Sobotka. Přivítal 
přítomné členy výboru, přizvané hosty MUDr. Libora Senetu, Ing. Miroslava Pejška, PaedDr. 
Markétu Stuchlíkovou, RNDr. Jiřího Orta a Mgr. Svatavu Odlovou. Plk. JUDr. Davida Fulku 
zastoupil plk. Mgr. Dimitris Mucudis. Předseda výboru představil nového člena Petra 
Sadovského, který byl zastupitelstvem kraje na lednovém zasedání zvolen za Ing. Kostelníčka, 
který na funkci člena výboru bezpečnostního rezignoval. Ing. Sobotka konstatoval, že je 
přítomno 7 členů z 15. Dodatečně se dostavil 1 člen, celkem přítomno 8 členů - výbor byl 
usnášeníschopný. Předseda výboru uvedl, že zápis 16. jednání byl bez připomínek. 
  
 
K bodu 2 
Schválení programu, schválení hostů, volba ověřovatele zápisu  
 
Předseda výboru seznámil s návrhem programu, ověřovatelem zápisu byl navržen Ing. Petr 
Kubát, hosté byli představeni již v úvodu. 
 
Návrh – hlasovat o předloženém návrhu usnesení  
 
1. hlasování: 
         Pro  8 
         Proti  0  
         Zdržel se 0 
 
Návrh byl přijat. 
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USNESENÍ VB/17/79/2019 
Výbor bezpečnostní  
 
I. schvaluje 

1. program 17. jednání výboru bezpečnostního 
2. přítomné hosty dle prezenční listiny 
3. ověřovatele zápisu Ing. Petra Kubáta 

 
 
K bodu 3 
Branná výchova na středních školách 
 
K jednání byli přizváni zástupci odboru školství PaedDr. M. Stuchlíková, RNDr. J. Ort a Mgr.  
S. Odlová, kteří přišli představit projekt „Měkké cíle“ a předat informace z podzimní porady 
ředitelů škol a školských zařízení. Na poradě ředitelů bylo mimo jiné řešeno bezpečné prostředí  
i evakuace osob. Školám byla nabídnuta spolupráce s externími odborníky z oblasti bezpečnosti, 
kterou uvítaly. Následně školy obdržely písemné doporučení, jak se bránit v případě útoku 
aktivního střelce, které zpracovalo KŘP. Na poradě bylo dále diskutováno zařazení předmětu 
Branná výchova do učebního plánu, tento předmět se však jeví jako problematický, ať již 
z pohledu vnímání žáků, tak i z hlediska zajištění kvalifikovaných učitelů nebo očekávaného 
nárůstu vyučovacích hodin. MŠMT o zařazení předmětu ještě nerozhodlo, stále probíhají 
diskuse. V oblasti bezpečnosti Ministerstvo vnitra vyhlásilo dotační program pro zvýšení 
ochrany objektů škol a školských zařízení, do kterého přihlásil svůj projekt i KHK. Úkolem je 
zmapování prostředí škol a vyhodnocení případného ohrožení měkkých cílů. Na základě výstupu 
pak bude připraven „Bezpečnostní plán měkkého cíle“ a budou aktualizována bezpečnostní 
opatření. Členové výboru byli dále informováni o Koncepci přípravy občanů k obraně státu 2019 
– 2024, kterou vypracovalo Ministerstvo obrany. Ing. Sobotka poděkoval hostům za informace  
a přípravu na jednání výboru.  
 
Diskuse: Mgr. Lejsek, PaedDr. Stuchlíková, Ing. Outlý, Ing. Sobotka, p. Sadovský, Mgr. Odlová 
 
V rámci diskuse se došlo k závěru, že prevence je důležitá, předmět Branná výchova má své 
opodstatnění, ale nemělo by to neúměrně zatěžovat žáky ani učitele.   Členové výboru se znovu 
vrátili k evidenci žáků a studentů při evakuaci versus elektronické třídní knihy. Upřesněn postup 
při evakuaci, na odchod všech osob ve školách a školských zařízeních dohlíží požární hlídka. 
V souvislosti s bezpečností ve školách zmíněna bezpečnostní rizika, která byla specifikována 
hlavně u škol s odloučenými pracovišti.  
 
2. hlasování: 
         Pro  8 
         Proti  0  
         Zdržel se 0 
 
Návrh byl přijat. 
 
USNESENÍ VB/17/80/2019 
Výbor bezpečnostní  
 

I. bere na vědomí 
informaci k zajištění bezpečnosti žáků na středních školách  
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K bodu 4 
Aktuální informace o činnosti IZS (Policie ČR, ZZS KHK, HZS KHK) a odd ělení 
krizového řízení KÚ KHK 
 
Ředitel HZS KHK brig. gen. Ing. Mencl se z jednání výboru omluvil.  
 
Aktuální informaci o činnosti KŘP podal plk. Mgr. Mucudis. Informoval a připravovaných 
bezpečnostních opatřeních pro období velikonočních svátků, hovořil také o dalších kulturních  
a sportovních akcích, které se v letošním roce očekávají. Přiblížil průběh Světového poháru 
v lyžování ve dnech 08. – 09.03.2019 ve Špindlerově Mlýně, v souvislosti s tím je třeba zmínit 
poděkování předsedy výboru Ing. Sobotky za zajištění akce z bezpečnostního hlediska. V rámci 
prevence se, jako již každoročně, uskuteční některá bezpečnostní cvičení složek IZS. V květnu to 
bude např. cvičení „Autobus 2019“ ve Špindlerově Mlýně. Na jednom z předchozích jednání 
výboru proběhla debata k PZS. Dle plk. Mgr. Mucudise zástupce KŘP již s MUDr. Kyralem 
jednal, je předpoklad úspěšné spolupráce. Při této příležitosti přítomní diskutovali nad 
navrhovanou toleranci 0,5 promile alkoholu v krvi. Důležitá je v oblasti bezpečnosti hlavně 
prevence, následná represe již vzniklé problémy nevyřeší.  
 
Diskuse: plk. Mgr. Mucudis, Ing. Sobotka, Mgr. Lejsek, p. Šubrt, p. Balcárek, p. Podal, Ing. 
Pejšek, Ing. Kubát, p. Sadovský, p. Outlý 
 
Ředitel ZZS KHK MUDr. Seneta uvedl, že akce Temný Důl již byla úspěšně vysoutěžena, 
zmínil i investici KHK do nového vozového parku ZZS. Ředitel ZZS navázal na plk. Mgr. 
Mucudise s informací, že také ZZS se připravuje na cvičení složek IZS. U některých se mimo 
jiné předpokládá účast Horské služby nebo zástupců IZS Libereckého kraje. K problematice 
výskytu spalniček v KHK sdělil, že se u zdravotnického personálu ustupuje od zjišťování hladiny 
protilátek, zaměstnanci ZZS  jsou preventivně očkováni všichni. V současné době se může 
vyskytovat atypický průběh onemocnění právě z důvodu snížené hladiny protilátek u osob, které 
již v daleké minulosti očkované byly.  
 
Ing. Sobotka informoval o tom, že návrh MUDr. Maška na udělení medaile I. stupně byl 
Zastupitelstvem KHK schválen. Pan Podal, člen PS, navrhuje nominovat MUDr. Maška také na 
státní vyznamenání medaile za zásluhy, neboť zásluhy dr. Maška jsou nejen krajského, ale 
celostátního významu.  Tuto myšlenku podpořil i pan poslanec Sadovský a další členové výboru 
bezpečnostního.  Návrh nominace bude přednesen v Parlamentu ČR.  
 
Vedoucí oddělení krizového řízení Ing. Pejšek informoval o aktuální personální situaci na odd. 
krizového řízení, o školení starostů v oblasti krizového řízení zástupci HZS a odd. kriz. řízení,  
o provedené kontrole odd. krizového řízení HZS. Odd. krizového řízení se spolupodílí na 
přípravě již zmiňovaných bezpečnostních cvičení IZS. Ing. Sobotka uvedl, že zastupitelstvem 
kraje byla na březnovém jednání schválena individuální dotace na Modernizaci technického 
zařízení HZS (nový záložní zdroj pro krizové pracoviště ve Dvoře Králové n. L.)  
 
3. hlasování: 
         Pro  8 
         Proti  0  
         Zdržel se 0 
 
Návrh byl přijat. 
 
 
 



 

 4 

USNESENÍ VB/17/81/2019 
Výbor bezpečnostní 
 
I. bere na vědomí 

aktuální informace o činnosti IZS (Policie ČR, ZZS KHK) a oddělení krizového řízení 
 
 
K bodu 5 
Různé 
 
1/ Ing. Sobotka informoval o plánovaném bezpečnostním cvičení „Aktivní st řelec“, které se  
    uskuteční 11.04.2019 ve Dvoře Králové n. L. 
 
2/ Na příští jednání výboru bezpečnostního bude pozván náčelník Horské služby Krkonoše pan  
    Pavel Jirsa, aby podal zprávu o činnosti horské služby za rok 2018. Pro rok 2020 bude   
    navržen pan Adolf Klepš, zesnulý člen a náčelník horské služby, na krajské ocenění Záslužná  
    medaile KHK in memoriam. MUDr. Seneta se zmínil o jednání Pracovní skupiny k právní  
    úpravě bezpečného pohybu a pobytu na horách, která aktuálně řeší kompetence členů horské 
    služby vůči návštěvníkům a provozovatelům zařízení. Na příštím jednání výboru bude sdělena  
    aktuální informace.  
 
Diskuse: Ing. Sobotka, Mgr. Lejsek, Ing. Pejšek, MUDr. Seneta 
 
 
K bodu 6 
Závěr 
 
Předseda výboru poděkoval přítomným členům za účast na jednání a vzhledem k tomu, že byly 
vyčerpány všechny body programu, v 16.45 h hodin jednání ukončil.  
 
Příští jednání výboru se uskuteční dne 27.05.2019. 
 
 
 
 
 
 

Zapsala: Ing. Věra Drábková 

……………………………………….. 
předseda výboru  

…………………………………………. 
ověřovatel zápisu 

 
 
 
 

 


